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Spørgsmål nr. 49 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Vil ministeren oplyse, om det er sandt, at der i Danmark i de 
sidste 64 år, det vil sige siden 2. verdenskrig sluttede i 1945, 
aldrig før har været 339 skudepisoder i Danmark i løbet af en 
periode på kun 14 måneder jf. opgørelse fra Rigspolitiets Na-
tionale Efterforskningscenter, der fastslår, at politiet siden 1. 
august 2008 har registreret 339 skudepisoder i Danmark.”

Svar:

Hverken Justitsministeriet eller Rigspolitiet har kendskab til, at der skulle 

være lavet en særlig opgørelse over antallet af skudepisoder i Danmark 

siden anden verdenskrig.

Når det er sagt, kan vi alle vist være enige om, at vi står i en meget alvor-

lig situation. Jeg vil derfor også gerne understrege, at vi hverken skal el-

ler vil finde os i, at borgerne skal gå utrygge rundt og frygte at blive ramt 

af skud på gaden, på restaurationer eller andre offentlige steder. 

Der er allerede taget en lang række initiativer for at dæmme op for den 

bande- og rockerrelaterede kriminalitet, der omtales i spørgsmålet. Bl.a.

præsenterede Rigspolitichefen i sidste måned sin plan for en styrkelse af 

indsatsen på området. Politiet vil som led i planen etablere en tværgående 

bande task-force, som skal sikre en tværgående og proaktiv efterforsk-

ning mod bande- og rockermiljøet. 

Jeg er meget tilfreds med, at politiet nu yderligere optrapper den intensi-

ve indsats for at komme på forkant med den udvikling, som vi desværre 

har set. Jeg har fuld fortrøstning til, at politiet nok skal løfte denne meget 

vanskelige – og helt afgørende – opgave.


